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KOVÁCS PÉTER 

Csak kezdjük el a képviselő-testületi ülést! Kezdjük azzal, amivel az önkormányzat képviselő-

testülete minden alkalommal kezdi az ülését, közösen fönnállva énekeljük el Nemzeti 

Imádságunkat, a Himnuszt.  

 

HIMNUSZ 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! A mai képviselő-testületi ülésnek egyetlen napirendi pontja van, a 

közmeghallgatás. Kérdezem a képviselőtársaimat, hogy egyetértenek-e ezzel az egy napirendi 

ponttal? Aki igen, az kézfelemeléssel ezt jelezze! Köszönöm! Ellene volt-e valaki? Nem! 

Tartózkodott-e valaki? Az sem, akkor egyhangúlag elfogadtuk a mai napirendeket.   

 

 

 

HATÁROZAT 

156/2024. (VI.19.) Kt. Budapest Főváros XVI. kerületi Önkormányzat Képviselő-testülete az 

ülés napirendjét az alábbiak szerint állapítja meg: 

 

1. Közmeghallgatás 

 

Felelős:  Kovács Péter polgármester 

Határidő:  2024. június 19. 

 

(15 igen, 0 nem, 0 tartózkodás) 

 

-.-.-.-.-.-.-.- 

 

Először Csomor Ervin jegyző úrnak adnék szót, aki a GDPR-ral kapcsolatos tudnivalókat elmondja 

Önöknek.  
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DR. CSOMOR ERVIN 

Szeretettel köszöntök én is mindenkit. Röviden annyit szeretnék előzetesen elmondani, hogy a 

GDPR szabályainak való megfelelés céljából ugye a jelen testületi ülésről és közmeghallgatásról 

kép- és hangfelvétel készül. Az a közmeghallgatásnak a rendje, hogy mindenki, aki hozzá szeretne 

szólni, kérdést szeretne föltenni, az kijön ide, és a nevét és a lakcímét bemondja a mikrofonba. Bár 

mindenkinek joga van arra, hogy név nélkül is tegye fel a kérdéseit, tehát ez nem kötelező, de erősen 

javasolt, már csak abból a szempontból is, hogyha esetlegesen a kérdésére itt helyben nem tudunk 

választ adni, abban az esetben, hogy ez a válasz írásban megtörténhessen, ehhez elengedhetetlenül 

szükséges, de ez jogszabály szerint ezek az adatok megadása nem kötelező. Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nagyon szépen köszönöm. Hölgyeim és Uraim! A közmeghallgatás azért van, hogy a XVI. kerületi 

lakók közérdekű, tehát nem egyedi, saját ügyekben, közérdekű dolgokban, javaslatot tegyenek, 

kérdést tegyenek föl, vagy bármi olyan dolgot mondjanak, lehetőleg röviden, ami köz érdeklődésre 

tart számot. Önöké a szó! Ki az első jelentkező?  

Fiatalember, jöjjön ide, a mikrofonhoz, és Öné a szó! Azt fogjuk csinálni, hogy meghallgatjuk a 

kérdéseket, és utána a válaszok következnek. Tehát nem egyesével külön-külön, hanem az összes 

kérdés után az összes válasz. Parancsoljon!  

 

K. G. 

K. G. vagyok, […]. És köszönöm a fiatalember megszólítást. Régen hallottam. Polgármester Úr, a 

kérdésem az, hogy ugye 2022-ben, változás történt a kerületet képviselő országgyűlési képviselő 

személyében, a kérdésem az, hogy az Ön tapasztalata szerint milyen az együttműködés a 

tekintetben, hogy a kerület lakosai ennek gyümölcseit élvezzék, melyek azok az ügyek és témák… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nem lehet hallani! 

 

K. G. 

Így jobb? De van egy más megoldás is! Jó! Rövidre fogva! Ha most hallható!  

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen! 
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K. G. 

Tehát az Ön tapasztalatai szerint melyek azok a témák és ügyek, amiben az együttműködés az 

eredményes, látható eredményei is vannak, illetőleg melyek azok a témák és ügyek, ahol úgy 

érzékeli, hogy ennél magasabb színvonalon is működhetne az együttműködés? Köszönöm! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Következő kérdező, nincsen senki? Akkor gyorsan válaszolok! De ott a 

fiatalember, aztán ott a hölgy, jó?! 

 

F. P. 

Köszönöm a megszólítást én is. F. P. […]. Két kérdésem lenne, az egyik a Szlovák úti, és attól, a 

Szlovák útnak a folytatása, egyszerűen nincs olyan gyalogátkelőhely, amivel a patakpart és a 

patakparton kiépített sétány, illetve bicikliútvonal megközelíthető. A másik kérdésem az pedig az, 

hogy kinek kell szólni, hogy hagyják abba a zöldterület pusztítását? Fölépítették, illetve hát rendbe 

rakták az utcákat, és elfelejtették odarakni az autók számára a felhajtás megakadályozást okozó 

peremet. Ennek következtébe’ a’ Olló utca, Vágás utca, Fenőkő utca kereszteződésbe’, immáron 8-

10 autó parkol, egy részét ilyen törmelékbetonnal, kaviccsal fölszórták, most már kifejezett parkoló 

van, ontja a port, ontja a hőséget, és nem akarom bántani a lépcsőházban lakó kollegáinkat, de 

előfordul, hogy odajönnek, és ott csinálják a hétvégi nagytakarítást az autóval. Többször jeleztem 

ezt a problémát, sajnos nem kaptam rá gyógyszert. Sem megoldást. Sem normális választ. 

Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen, a hölgy itt! A fiatal hölgy itt! 

 

ZS. I. 

Kérdőjellel! Jó napot kívánok! Zs. I. […]. És egy visszatérő probléma évek óta, a Simongát utca – 

Nagytarcsai út, 46-os busz megállóba jutás. Ez egy tragédia nekünk. És az utcákban, Simongát és 

Cukornádba a járdán végigparkolnak az autók, nem lehet közlekedni.  Most úgy mondom, egy 

szatyor, az ember lapjával forog össze-vissza, hogy elférjen, vagy kényszerül lemenni az úttestre. 

Ez egy mindenkinek – most úgy mondom – utcabelieknek ez egy nagyon nagy probléma. 

Köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! További kérdező? Tessék jönni, és utána E. majd… 
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NY. Z. 

Üdvözlök Mindenkit! És gratulálni szeretnék, Ny. Z. vagyok! […]. Ugyan a magam problémájával 

jöttem, de van közérdekű problémám is. A magánt, azt majd le fogom írni, és elküldöm Önöknek.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! 

 

NY. Z. 

A közérdekű az, hogy a Cinke utcából, mikor megyünk a HÉV-hez, és megyünk a 92-es buszhoz, 

bicikliúton megyünk át, és nincs jelezve, hogy ott gyalogos is mehet. És nagyon sokszor a biciklisek 

elküldenek a jó …., hogy ott a járda, miért nem a járdán mész, na, de a járdán nem tudok átmenni a 

HÉV-hez, tehát kellene egy zebra. Hogy ott gyalogos is mehet. A másik probléma, a Cinke utca és 

a Szabadföld út találkozásánál a nagy esőzésnél ömlik be az utcába a víz. A csatorna évek óta 

dugulva van, amióta volt a nagy csőtörés, azóta a Józsinak mutattuk, Szász Úrnak, az a csatorna be 

van dugulva. Na, most szerencse, hogy nincsen olyan eső, hogy térdig érő legyen az utcasarkon, és 

jöjjön be az utcába. A másik, harmadik probléma, meg szeretném, hogyha felülvizsgálnának a –

hogy mondják – magánparkolója van, a kocsi vizsgáztatónak, nem tudom, a nevét mondjam?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Nyugodtan, de senkinek nincsen magánparkolója, telken belül.   

 

NY. Z. 

Hát igen, de, de viszont ott körforgalom van, minden autó, ott előttünk forog, dudálnak, megállnak, 

mennek a BETÁ-ba. Hát ez a három probléma, amit közérdekűnek gondoltam. Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen. K. E., parancsoljon! 

 

 

K. E. 

K. E. vagyok, […] szám alatt élek. Én a Fejlődő Kertváros Programot végignéztem, amit a postás 

bedobott, nálam nem a szemétbe’ landolt, én ez alapján megpróbálom nagyon röviden, de szeretnék 

elmondani mindent. Az első pontban ugye a gyermekek 24 órás ügyeletét vette be a képviselő-

testület. Én ezt nagyon jónak tartom. Kérdezném, hogy ez helyileg hol lesz, illetve ez a Keleti 
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Gyógyászat központot is támogatnák. Jelenleg az SZTK-ba’ a masszázs, illetve a gyógytorna 

mennyisége csökken, nagyon sok beteg panaszkodik e végett, ezt szeretném, hogyha megtennéd 

Péter, hogy felülvizsgálnád, vagy hát a régi mennyiség, a 15 maradhatna. Akkor a bölcsődét építünk 

Rákosszentmihályra, ingyenes lesz a TSMT torna, én ezt azért szeretném kérni, hogy a 

szakemberek, tehát akik oktatással is foglalkoznak, gondolják át, hogy a TSMT vagy az Írisz torna 

a megfelelőbb a pici babáknál, hisz az anyaméhbe’ ugye a forgások és egyéb megmozdulások a 

kicsiknél, én szerintem az Írisz jobb. Javasoltam, még visszamenőleg a gyógyászathoz, amikor 

lehetett írni, javaslatokat, hogy kölcsönző legyen egészségügyi eszközökre, tehát a’ SZTK-n belül 

akár kerekesszék, bármi olyan, amit ki lehetne kölcsönözni, eltöri a lábát, csak hat hétre kell, ne 

kelljen megvenni a betegeknek. A faültetéssel kapcsolatosan szeretném kérni, hogy a Hunyadvár 

utca, és a Jókai utca sarkán lévő rövidke parkoló két végére ősszel ültessenek nagyobb 

lombkoronájú fát, illetve a kutyafuttatóban is van olyan hársfa, ami kiszáradt, azt is szeretnénk kérni, 

hogy helyettesítsék. A 13. pontra írtam még a Lakó utca felújítási programhoz, a Jókai felújítása, az 

mikor lesz, illetve csak a lakótelep végéig vagy az egész Újszász utcai frontig fog történni, ez a 

felújítás csak az úttestre vonatkozik, vagy a virág, tehát, hogy öö városközpont, akkor az egész utca 

belefoglaltatik-e? A járda felújítással kapcsolatosan, a Hunyadvár utca 5. szám előtti kiskapu, és a 

Jókai út sarkánál lévő csatornafedél annyira mélyen van, hogy oda beviszi a földet, illetve a vizet 

az eső. Nem lehet közlekedni, tehát a babakocsival is ki kell menni az úttestre. 14. pontba’ van, 

hogy bővítjük a kerékpár utat. Teljessé tesszük a Szilas-patak mentén. Nagyon jónak tartom. Viszont 

javaslatnak, felvetném, hogy a Nógrádverőce teljes folytatása legyen kiaszfaltozva a Naplás-tó felé. 

A Simongátat ugye itt említette egy hölgy, de itt már be van írva, hogy az meg fog valósulni, nagyon 

tetszik az, hogy a Nyugdíjas Otthon létesült, illetve létesül. Én szeretném kérdezni mindannyiunk 

nevébe’, akik már idősebbek, hogy ki kerülhet be, hány millió forint, vagy, vagy, vagy hogy 

körülbelüli dolgokat erről. Nagyon jó ez a demencia központ is, én nagyon örülök neki, hogy 

mindannyian az idősekre is gondoltok, és azokra is, akik dolgoznak, és nem tudják ellátni a szülőket. 

A Kertváros nyugalma érdekében szigorítjuk a zajrendeletünket. Szeretném kérni a Prizma 

Gyermekélelmezési Vállalat hajnali egy órakor már dübörög, kiabálnak, csörögnek az edények, az 

edények fülén nincs gumi, állandóan fölébredünk rá, csipog az autó, hozza a’ árukat. Hogy esetleg 

lehetne-e olyat, hogy az megmaradna akár demencia központnak az az épület, őket átrakni az 

Ikarusnak, most már nem Ikarus, mert ugye más nemzetiségűek fenntartása alatt van, de ott egy 

helyet, tehát ez, ez nagyon rossz, hogy pont a lakótelep és a tehát olyan lakások közt van, ami nagyon 

zavaró. A pályázati úton támogatjuk az energetikai beruházásokat. Lakótelepi és családi házak. 

Szeretném kérni, a 31-es ponthoz, hogy a társasházakat is vegyük be. Főleg, amelyik társasház 60 

év körüli. És ezt köszönöm előre is. És az utolsó pont, amit néztem, az állatbarát önkormányzat, 

macskaivartalanítási program, Ez, ez nagyon jó, és nagyon szép, de ha lehet, ne szűkítsük le csak a 

macskákra a dolgokat, hanem kutyák is legyenek benne. A chip-leolvasóknak nagyon köszönjük, 

hogy, hogy egyre több van, én az Arany János utcai és a Veres Péter utcai MOL-kútra is szeretnék 

egyet-egyet kérni, mert nagyon sokan oda indulnak be, hogyha az állatorvosok zárva vannak. 

Nagyon jónak tartom az Agility-kutyaparkot, ugye ezt már nagyon régóta beszélgetjük, még az Eb 

Óvo Egyesület is volt, és hozott ötleteket. Beszéltem szülőkkel, mivel ugye má’nyugdíjas vagyok, 

de azért tartom velük a kapcsolatot. Óvodába, miért nem lehet, vagy vagy ki tiltja meg azt, hogy 

terápiás kutyák bent lehessenek akár foglalkozáson, akár egész nap gyerekek közt, hogyha a szülők 

aláírásukkal jelzik, hogy a gyerek nem allergiás rá, és ez mondjuk autista gyereknek, és egyéb 

problémás gyereknek segítségére válna. És még egy, kutyaürülék tartót szeretnék kérni a Naplás tó 

elejére, végére legalább, hogy ne a más hulladékhoz tegyük a dolgokat, és a Csenkesz utca 
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valamelyik részére, közép, eleje, mert ott, azon a részen alig van, meg az Aldinál. Nagyon szépen 

köszönöm.  

 

17 óra 15 perckor Abonyi János, Csizmazia Zoltán és Nemes Gábor képviselő urak távoztak a 

közmeghallgatásról. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Következő, tessék jönni, és utána majd J.. 

 

S. I. 

Üdvözlöm Önöket, S. I. vagyok, a […]. És szeretném megkérdezni, hogy mi lesz a Rádió utcai volt 

rendelőnek a sorsa, és hogy nem lehetne-e, hogy a harmadik praxist ne a’ Erzsébet-ligetbe rakják, 

hanem oda esetleg vissza, ezzel megkímélve a sok, idős mozgássérült, mozgáskorlátozott 

betegeknek a sorsát, mert két busszal, két busszal kell odamenni, fölszállni, begyalogolni, és hát 

azért építették ezt a gyönyörű szép Egészségügyi Központot, hogy a cinkotaiaké legyen, és ne 

Mátyásföldre kelljen elmennünk. Ez lenne a kérdés. A másik meg az, hogy a fogorvosi rendelő az 

gyakorlatilag nincs. Nincs, nem lehet őt elérni, se telefonon, se vezetékesen, se mobiltelefonon, 

tehát gyakorlatilag ott, az a helység, az kihasználatlan. Ez lett volna a kérdés.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Fiatalember, bár nagy szakállal, G.. 

 

G. G. 

Köszönöm szépen! Üdvözlök Mindenkit! Nekem egy kérdésem lenne, G. G. vagyok, a […] lakom. 

De igazából, mint 12-es körzet parkőre szeretnék föltenni kérdéseket. Szermélyes tapasztalatom az, 

hogy a munkám során rengeteg kihelyezett parkoló mellett lévő kukába kommunális szemetet 

hordanak ki a lakók. És ez nagyban megnehezíti a tisztántartást, amiér’ Önök küzdenek, arra, hogy 

szép zöld övezet, parkok, játszóterek legyenek, amik virulnak, és tényleg köszönetet, csak 

köszönettel vagyok ez iránt, hanem, hogy lehet-e esetleg orvosolni ezt a problémát, olyan kuka 

kiválasztásával, amelyik fedéllel rendelkezik. A kisebb szemét, a pohár, a zsebkendő az belefér, de 

a háztartási hulladék, amit zacskóval hoznak, és behelyeznek, és ezáltal nem tudják elhelyezni, 

hanem körülötte szórják szét, rontja a látképet, és van-e mód és lehetőség arra, hogy ezt orvosoljuk? 

Köszönöm szépen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm. Még… 
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… P. 

Szeretnék én egy percet, elkéstem, bocsánat sokan ismernek engem. Az a problémám Árpádföldön, 

hogy dőlnek a fenyőfák, és van egy szomszédom, aki nemrég költözött oda, és sajnos meg kellett 

skalpolni a fenyőfáját úgy, hogy ott van két és fél méter magasba, csak az oszlopok. Azért, mert 

hazajött a munkából késő este, hajnalba megy dolgozni, késő este jött haza, és azt látta, hogy dől a 

három fenyőfa a villanyvezeték felé. És telefonált az Elektromos Művekhez, és azt mondták, hogy 

nem rájuk tartozik, telefonált a  

 

KOVÁCS PÉTER 

Hadd kérdezzem meg P., ezek telken belüli fák vagy? 

 

… P. 

Telken belüli és azt mondták neki, hogy az ő gondja. És utána telefonált a Katasztrófavédelemre, 

azt mondták neki, hogy azt mondt.., lehet nevetni, kedves uram, majd ha magával ilyen történik, 

akkor lehet nevetni. 

 

KOVÁCS PÉTER 

A kérdés? 

 

….. P. 

Nem nálam történt, a szomszéddal. És tudja mi a baj, az a baj, hogy mások evvel emelkedni akarnak!  

 

KOVÁCS PÉTER 

P., egy kis türelmet kérek, és mi a kérdés? 

 

…. P. 

Az a kérdésem, hogy ilyenkor mi a teendő, amikor azt mondja a Katasztrófavédelem, hogy az Ön 

hibája, ha a villanyvezetéket az utcán letépik. Mit csinált a szerencsétlen, rohant össze-vissza, és 

keresett egy emelőkocsit, amivel megskalpolta a fáját. És most kijött a büntetés, hogy150 darab fát 

ültessen el. Kedves uram, ugye, hogy szóltam magának, hogy mi a teendő. Aláírták a szomszédok, 

mi ilyenkor a teendő, tessék megmondani? Mi ilyenkor a teendő, amikor a saját kertemből dől a fa 

a villanyvezetékre, és az egyik utcában leszakad a villanyvezeték?  

 



9 
 

KOVÁCS PÉTER 

Megértettem a kérdést, mindjárt válaszolok, de még vannak kérdezők, jó? Egy kis türelmet. 

 

… P. 

Köszönöm a türelmet Mindenkinek! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Tessék jönni, és utána a fiatalember, onnan hátulról. 

 

D. T. A. 

D. T. A. vagyok, […]. A következő kérdéseim lennének. Van-e valami terv arra vonatkozólag, hogy 

a Vidámvásár utcán legyen egy zebra, olyan zebra, amelyik jelzőlámpás a Batthyány és a 

Vidámvásár utca sarkán, rendkívüli módon forgalmas az a kereszteződés, főleg akkor, amikor 

iskolába mennek a gyerekek, és az agglomerációból vonulnak, a kocsik sorban állnak ott fél órát, 

egymás után a gépkocsik, tehát van-e lehetőség arra, hogy valami nyomógombos, vagy egyéb 

jelzőlámpával azt a kereszteződést, azt a zebrát levédjük, mert nagyon sok kritikus helyzetet élünk 

meg nap-nap után. Azt szeretném megkérdezni továbbá, hogy van ott ez a sarok, oszlop van oldalt, 

ott egyenesen haladó gyalogosok, ugye akik nem mennek át azon az úton, mert ugye nagyon sok a 

kocsi, nem mennek fel a Batthyány Ilona utcai cukrászdai zebrához, azoknak nagyon nehéz az 

átkelés, nem lehet belátni az utat, mert pontosan, ahogy áthaladnánk, ott van egy hatalmas 

villanyoszlop, tehát annak sem jó, annak a gépjárműnek sem annyit kanyarodik jobbra, és annak 

sem jó, a gyalogosnak sem, aki szeretne átmenni, kérdeném, hogy azok, esetleg valamikor benne 

vannak-e valami olyan tervben, hogy azok, onnan kikerülnek? További kérdésem lenne még a Zúgó 

patakkal kapcsolatban, hogy mikor lehet azt kérni, hogy kitisztítsák, mert hogy rendkívül sok a 

patkány a környékünkön, és igaz, hogy az ingyenes, a patkányírtás, de de én arra azt szeretném 

megkérdezni, hogy annak a tisztítása, mikor lehetséges, és mennyi időközönként kéne, mert ott 

nagyon sok a szemét. Tehát azt ott mindenképpen ki kéne azt tisztíttatni. További kérdés van, hogy 

a Szabadföld úton, a gyógyszertárnak szemben, tervben van-e esetleg valamikor egy valódi 

buszmegálló kérdése, hogy ne ott álljunk a buszmegállóban, éjjel-nappal, hóba’ – sárba’, és főleg 

ilyenkor, amikor ez a 40 fokos hőség van, és a nem tudunk, nem tudnak az emberek hova állni, mert 

egyszerűen képtelenség a tűző napon állni. További kérdésem lenne, hogy a, esetleg sikerülne-e a 

HÉV-METRO összekötése, akkor lesz-e lehetőség arra, hogy ne a babakocsikat ne a kezükbe 

vigyék, tehát azt az igazából, azt a lépcsősort úgy megcsinálni, hogy ott át lehessen menni a 

sorompón, tehát mindenképpen jó lenne azt is, amikor ez műsorra kerülne, akkor megnéznénk. 

Köszönöm szépen!   

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen, fiatalember.  
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…. P. 

Még nekem volna a patkányokkal, a Csűr utcából telefonáltak nekem, hogy rengeteg patkány bejön 

arról a Csömöri úti mezőről. Hogy valami patkányírtás kellene. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen, erre is mindjárt válaszolok. De a fiatalemberé a szó! Parancsoljon! 

 

B. L. 

Köszönöm! Én sem ezekhez tartozom, B. L. dr. vagyok, és kérdéseim vannak, közlekedéssel 

kapcsolatban. A múlt év végén, váratlanul a Sárgarózsa- Pesti határút teljes egészében 30 km-es 

korlátozás alá esett. Szeretném kérdezni, hogy mi indokolja ezt, amikor ez az út ez tehermentesíti a 

hogy hívjákot, a főútvonalat, a Veres Péter utat. Úgy gondolom, indokolatlan, az 50 km-t kell 

betartatni, és akkor az ott lakók is talán kibírják, hogy ott szaporodik a forgalom. A másik, észleljük, 

hogy Cinkotán olyan elemek szaporodtak meg, akik csökkentik a közbiztonságot, hogy finom 

legyek. Van-e elképzelés arra, hogy ezekkel mi legyen, és ezzel párhuzamosan kérdezem, hogy hol 

van a rendőrjárőr Cinkotáról, mert az nincsen. Ennyi, köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Még kérdések, mert utána már a válaszolok jönnek, és aztán befejezzük. 

 

… P. 

… még olyan…. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne, ne, ne, ne, ne! Bocsánat, aki még nem jelentkezett, P., légy szíves! A hölgy! 

 

…. P. 

…Hagy kérdezzek még valamit! Drága Polgármester Úr! Tessék mondani, amikor a fővárosi, a 

főváros kitelepítette Kerepesre a cigányokat, bocsánat, hogy bárkit megsértek, tessék mondani, 

Péter, megkérdezte magát, hogy mit szól hozzá? Amikor Örs Vezér tértől Cinkotáig végig olyan 

elemek járnak, hogy iszonyatos! Négyen, 4 kalauz jár a gödöllői héven, egyszerre! Iszonyatos! Én 

valamikor este, 8-9 órakor megyek haza, félelmetes. 
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KOVÁCS PÉTER 

Értem a problémát. Köszönöm szépen! Fiatalasszony, parancsoljon! 

 

DR.V. K. 

Köszöntöm a képviselő-testületet. Dr. V. K. vagyok, […]. alatti lakos. Először is gratulálni szeretnék 

a képviselő-testület tagjainak a továbbfolytatáshoz. És köszönjük az eddigi munkájukat. Amiért itt 

vagyok, és van még itt néhány tulajdonostársam, az egy javaslat, amit szeretnénk tenni Polgármester 

Úrnak, már voltunk többször is magán vagy hát külön fogadóórán, de azt gondoltuk, hogy a 

közmeghallgatás az, ahol a közérdekű dolgokat elő lehet adni, és egyszerűbb, ha 122 telektulajdonos 

helyett idejövünk néhányan, és elmondjuk, ez pedig az EGIS melletti gazdasági, kereskedelmi, 

szolgáltatási területnek a sorsa lenne, amit szeretnénk kérni, ez egy 64 éve úgymond uratlan terület, 

tehát itt arról van szó, hogy ’60… ’960 június 3-án osztottak itt földrendezéssel telkeket. Több száz 

kerületi polgárról van szó, tehát 122 db telek van, 1,2 kilométer x 275 méter hosszú telkek. Na, most 

’960 óta ezen a területen azt hiszem ’95-97 környékén történt egy rendezési terv, van építési 

szabályzat rá, tehát egészen pontosan minden, egy dolog nincsen, előremozdulás a területtel. És 

azért gondoljuk azt, hogy ez közérdekű információnak, tehát közérdekre tart igényt ez a terület, 

mert, a következő fejlesztési terv talán októberben készül, ha jól gondolom, tehát a következő 5 

évre, és azt szeretnénk kérni, illetve javasolni  a képviselő-testületnek, hogy több 100 polgár, 

kerületiek, tehát nagyobb részt cinkotaiak, de van árpádföldi, mátyásföldi, igen nagy sziszifuszi 

munkával, 2021-től, mostanáig felderítettük az összes telektulajdonost, kapcsolatban állunk, amit 

mi magánszemélyként tudtunk, megtettünk. Tehát itt nem magánszemélyek érdekéről van szó, 

hanem arról, hogy gazdasági, kereskedelmi szolgáltatási terület, amivel igazából lehetne valamit 

kezdeni, zöldátállás, megújuló energiaforrások, napelem park például, kiváló hasznosítási lehetőség 

lehetne, és ezért kérnénk a polgármester úrnak a támogatását és a döntését, hogy ezzel a területtel 

tényleg történjen valami. Mert itt megnéztem a tulajdoni lapokat, jogászként a földhivatalban, itt 64 

éve gyakorlatilag emberek telket itt  nem tudtak eladni, és nem tudták hasznosítani, mert 

mezőgazdaságilag ez egy művelés alól kivont terület, mondjuk 90 %-ban, van egy 47000 m2-es 

terület, ami mezőgazdasági, tehát belterületi szántó, de ott is rendkívül rossz a földminőség, tehát 

mezőgazdasági művelésre teljesen alkalmatlan, viszont ipari területnek, ugye a Bökényföldi és a 

cinkotai út között közel a 0-áshoz, közel az M2-eshez. Az EGIS mellett egy kiváló olyan terület, 

amivel a tulajdonosoknak is lenne érdeke, tehát megszabadulnának úgymond a területtől, a kerületi 

önkormányzat is jól járna, hiszen ingatlan és vagyonadót lehetne szedni. És valami óriás befektető, 

akár napelem parkos zöldátállás keretében, akár a Magyar Állam, aki a megújuló energiákkal 

foglalkozik, az Energiaügyi Minisztériummal, tehát valakinek ezt fel kéne ezt a területet karolni, és 

ezért gondoltam, hogy, hogy eljövünk, és egy páran szerintem itt még hozzá fognak ehhez a témához 

szólni. És megköszönnénk erősen a javaslatot meg a támogatást, hogyha belekerül az új fejlesztésbe, 

így 64 év után. 

 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! Köszönöm a kérdést! További, tessék parancsolni!  

 

DR. K.-T. I.  
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Dr. K.-T. I. vagyok, […]. A repülőtér környékével kapcsolatban lenne 2 kérdésem. Az egyik, hogy 

amikor indult ott a lakópark építése, akkor a Léva utcát, és a Légcsavar utcát az erdőn keresztül 

korábban egy főút kötötte össze, azt gyakran használtuk. Mikor indult az építkezés, akkor 

törmelékkel feltöltötték, valószínűleg teherautóknak is alkalmassá téve ezzel, és most olvastam, a 

XVI. kerületi fórumban, gondolom, hogy Önök is, és többen, hogy ez megszűnik ez az átjáró. És 

ott egy építkezés történik. Hogy ez a terület végül is magánterület, zöldterület, közösségi terület, 

erről szeretnék információt kérni. A másik pedig, hogy volt egy korábban lerakóként használt 

terület, ami ilyen karéjban vette körül, veszi körül a mátyásföldi repülőteret, és ott most szintén a 

XVI. kerületi fórumon is szerepel, hogy munkagépekkel megbontották, és egy széles autók számára 

is járható vájatot végeztek. Na, most úgy tudom, hogy ezen a részen, amikor leégett a sportcsarnok, 

akkor annak a törmelékét ezen a részen halmozták fel, ami azbesztet is és bitument is tartalmaz. 

Úgyhogy, ha kapok erre egy megnyugtató, kielégítő választ, akkor nagyon szépen köszönöm. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen! További kérdezőket, fiatalasszony jöjjön.  

 

M. N. 

Jó napot kívánok, M. N. vagyok […]. Az előző kérdezőhöz kapcsolódik az én kérdésem is. Ezzel a 

Forrásmajori dűlőút melletti szemétlerakóval kapcsolatban, ezen a június 9-10-e táján bontották 

meg a sáncot, és nemcsak egy helyen, hanem több helyen. Van-e az önkormányzatnak tudomása 

erről? Ha igen, akkor közérdekű információ-e, hogy ki és milyen munkálatokat végez ott? Az az 

igazság, hogy néhány ismerőssel bementünk, megnéztük a területet, fúrásokat végeztek, különböző 

jelzőoszlopokat tettek le, lukak vannak a földben, amiben mondjuk, bárkinek a kutyája beleeshet, 

és emellett elég komoly környezetkárosítást vittek végbe, mivel ez a terület most jelenleg nem 

szeméttelep, nem szemétlerakó, hanem egy közjóléti erdő. Több 100 m2-nyi területen felszínre 

került a sitt, mindenféle ellenőrizhetetlen forrású sitt és hulladékanyag. Ez a megbontás, ez a 

Simonfa utcától nagyjából olyan 150 méterre van. Khm. Bocsánat. Lehet-e azt kérni, hogy az 

önkormányzat ez ügyben nyilatkozzon, adjon tájékoztatást, hogy ez milyen hatással jár az ott élőkre, 

és mi lesz ennek a folyománya? Ha éppenséggel mondjuk ott, ha találnak ott valamilyen anyagot, 

kőolajat vagy földgázt. Köszönöm! 

 

KOVÁCS PÉTER 

További kérdések? Jöjjön fiatalember! 

 

K. I. 

Jó napot kívánok, K. I., […] most jöttem, nem tudom, hogy a véderdő ügyében tett-e fel már valaki 

kérdést?  

 

KOVÁCS PÉTER 

Milyen ügyben, bocsánat? 

 

K. I. 

Azt, hogy itt a Cinkotán a földterületeknek a nagy része be van téve véderdőbe és turisztikai erdőbe. 

Itt több cinkotai, itt olyan esetben is vannak itt, akik érintettek, minden beleegyezésünk, minden 

tudomásunk nélkül a földterületeinket betették véderdőbe, magyarán szilve… magyarán szólva 



13 
 

korlátoznak a tulajdon használatunkban. Ezt már föltettem Önnek is, volt má’ máskor is, se írásba’, 

se szóba’ nem kaptunk semmit. Tudjuk, ez úgy működik, erre én kaptam egy felvilágosítást egy 

másik képviselőtől, nem a kerületitől, hogy kirakják a falra, ki van téve, hogy ekkor és ekkor lesz 

testületi ülés. Megtárgyalják, mivel nem értesítenek ki, és azt mondja a képviselő, hogy jogilag 

törvénybe jogos, mint magánember ez a legnagyobb szemétség, mert nem tudunk róla, nekem is, 

meg másoknak is van több területen érdekeltségünk, nem tudunk róla, jogerőre emelkedik és 

beteszik a területeinket. Hogy erre ad-e valaki választ, hogy milyen jogon, milyen alapon, most ha 

kisajátítják, mert szükség van a zöldre, aláírjuk, akkor megkérdezném, hogy mikor sajátítják ki és 

milyen áron? És erre szeretnénk egyébként itt a cinkotaiak nevébe’ választ kapni.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Mindjárt! 

 

K. I. 

Jó?! Köszönöm! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Megvárjuk még az összes kérdezést, és utána jön az összes válasz. Van-e még valaki, aki szeretne 

kérdést föltenni? Igen, fiatalember jöjjön ki!  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Igen, jó napot kívánok! Tisztelettel köszöntök mindenkit, XY (neve törlését kérte, ezért a 

továbbiakban: XY) vagyok, Árpádföldön élek 43 éve. A tájékoztató kicsit pontatlan volt, a név és a 

lakcím az személyes adat, és a magam részéről szerencsésebbnek tartanám, ha valamennyi válasz a 

kerület nyilvánossága elé kerül. Ezt azt hiszem megoldható, az a rész érthető, hogy ha nem 

rögtönözhető a válasz, akkor erre felkészülési időre van szükség. De ha közérdekűek a kérdések, 

akkor talán a válasz is közérdekű. És ezt lehet, hogy úgy meg lehetne oldani, hogy a jegyzőkönyv, 

a jelen ülés jegyzőkönyv mellékletei közé bekerülnek ezek az írásbeli válaszok. Aaa… választások 

után vagyunk, én is tisztelettel gratulálok Mindenkinek, talán nincs itt mindenki, hiszen ez még a’ 

úgymond régi képviselő-testület. Polgármester Úrnak az 5. ciklushoz, a régóta képviselőknek az 

újraválasztáshoz, de vannak újak is, ha jól tudom. Külön gratulálnék a lakóhelyem szerint Antalóczy 

Csaba képviselő úrnak az újraválasztásáért, Árpádföld másik képviselőjének, Mizsei Úrnak az 

újraválasztásáért, és szeretnék gratulálni M. N.-nak, visszatérve a 7-es választókerületre, aki a 

választási kampányban értékes szempontokat vetett föl. Most nem tudom, hogy milyen 

időkorlátokat kell figyelembe venni.  

 

KOVÁCS PÉTER 

XY, közérdekű dolgokat tegyen, mert a többiek arra várnak, hogy én választ adjak. De parancsoljon! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

De, ha erre nincs ideje a képviselő-testületnek, akkor én nem törekszem. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Én hajnalig is ott lehetek! Tehát engem nem zavar, csak mondom, a többiek várják a válaszokat, 

parancsoljon! 
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EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Tehát. Talán ez a 30. közmeghallgatás, ez az első, amin részt veszek, nagyon tömör lesz, és nagyon 

közérdekű minden egyes észrevételem, de nem biztos, hogy úgy érthető lesz.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát nézze XY, hogyha azt gondolja, akkor nyugodtan beterjesztheti írásban is, és akkor kap rá 

írásban választ, tehát hogyha ez Önnek jobb, vagy kedvezőbb, akkor erre is van lehetőség. 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Nézzük meg, mindjárt kiderül.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Jó! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Na. Elsősorban városfejlesztési kérdések érdekelnének, itt is szinte az összes kérdés oda vonatkozik, 

de ennek van egy nagy rendszere. Úgy gondolom, hogy az elmúlt körülbelül 20 évben ennek volt 

egy első időszaka, amit mondjuk az evidenciák korszakának lehet tekinteni. Utána volt egy intuitív 

korszak. És talán lehetne a városfejlesztést szakmai irányba magának a városfejlesztésnek az 

eszközeit és menetét szakmai irányba továbbfejleszteni. Én úgy érzem, hogy erre szükség van, 

nagyon sok olyan ellentmondásos dolog merül föl, amit kérdezni sem lehet igazán jól, és válaszolni 

sem lehet rá igazán jól. Ezért én konkrétumként azt javaslom, hogy az új ciklusban a képviselő-

testület állítsa föl a Kertvárosi Kerületfejlesztési Fórumot, amelyik a politikumot, a szakmát és az 

itt élő lakosságot magasabb szinten kapcsolja össze. Ez lenne a három lábú szék. Így a rögtönzések 

és az intuitív korszakból átléphetünk egy tudatosabb irányba. Idézem Meggyesi Tamást, 2021-ben 

mondja, hogy „Magyarországon a tudatos településfejlesztés megszűnt. Helyette egyéni érdekek 

mentén zajlik ingatlanfejlesztés, a magántőke és a politika érdekei szerint. A Meggyesi Tamás 

nyugdíjas városprofesszor, korábban a Műszaki Egyetem várostanszékét vezette. Ezen kívül 2006-

ban ő készítette a kerület első kerület-fejlesztési koncepcióját. Talán az volt a címe, hogy 

Kertvárosból parkvárosba. Úgy tapasztaltam, hogy ez a szakmai mondjuk, hogy döntést támogató 

munka, nem tud találkozni igazán nagy felületen a politikai döntésekkel. Rátérnék néhány 

konkrétumra, mer’ nem akarom nagyon hosszúra nyújtani. Néhány felvetést az elmúlt fél évben 

megtettem különböző alkalmakkor. Az első a Helyi Építési Szabályzat módosítása volt, tavaly 

októberben nagyon csekély érdeklődés mellett. Nem késztetett engem senki arra, hogy röviden, a 

lényegre törően, és Szatmáry László képviselő úr vállalta a válaszadást, holott jelen volt a főépítész, 

a tervező, és még a főépítészi iroda munkatársa. Az egyik konkrétumot mondom, fölhoztam azt, 

hogy melyik az a leghosszabb utca a kertvárosban, ahol nincs fa. Vagy mi az a hosszúság, maximum 

hosszúság, ahol nincs fa, egy sem. 100 méter, 200 méter? 300 méter? Van egy olyan utca, amelyik 

700 méter hosszú és egy fa sincs. És akkor azt a választ kaptam, hogy esetleg konténerbe, ültető 

edénybe ezt meg lehetne oldani. De tegnap kijöttek a munkagépek és ennek az útnak a megvalósítása 

megkezdődött. Nem vagyok abban biztos, hogy az én felvetésem vezetett ide.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Ez valószínűleg így van! 
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EGY HOZZÁSZÓLÓ 

De lehetséges, ez a Menyhért utca Árpádföldön. De az biztos, hogy az előző években ez nem került 

sorra, és én nem tudtam róla, hogy ez tervbe van véve, de nemcsak én nem tudtam róla, ugye elnök 

úr sem tudott róla.  

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne haragudjon XY, én ezt harmadszorra hallgatom Öntől, különböző fórumokon, de mik a 

kérdések? Tehát eddig egy fölvetése volt. És utána elmondja azokat, amiket egyszer már elmondott. 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Én megköszöntem pillanatnyilag, akkor is, hogyha ez az én felvetésemre adott, vagy azzal 

összefüggésbe történt, vagy nem azzal összefüggésben történt, hogy egy nagyon is időszerű, hosszú 

ideje időszerű beruházás megvalósul. Nagyon örülök neki. Azt nem tudom, hogy faültetésre is sor 

kerül-e, és hogyan fog megvalósulni a vízelvezetés, illetve a szikkasztás. Most ugye engedje meg 

Polgármester Úr, hogy a felvetéseim elé a Fejlődő Kertvárost értelmezzem a magam módján. Az 

nemcsak egy politikai szlogen, egy program, vagy utána rendeleteken keresztül különböző 

önkormányzati programoknak a címe, ez egy valóság, valóban fejlődik a Kertváros, és nem tartom 

szerencsésnek úgy felvetéseket, vagy észrevételeket mondani, hogy azt ne jelezze vissza az ember. 

Énnálam a dobogó első három helyén van három olyan fejlesztési sor, amelyik nem pusztán 

pontszerű, nem lehet őket pontokba szedni, hanem egymáshoz kapcsolódnak. És azáltal, hogy 

egymáshoz kapcsolódnak, különös a jelentőségük. Ez a piac, a Havashalom sétány, az Olimpikonok 

Parkja, és a Reformátorok tere. Ezek voltak a pontok, de az által, hogy ilyen közel vannak 

egymáshoz, ez a városrész kifejezetten magas színvonalú, sokkal magasabb, mint egy osztrák 

kisváros. Ez tehát mintát ad ahhoz, hogy egy hosszú, több cikluson át, jól működtetett 

városfejlesztés az mondjuk, nem pontszerűen, nem egy épületre vonatkozóan vagy nem egy rövid 

utca szakaszra vonatkozóan, hanem már kerületrész nagyságrendben pozitív hatású. A másik ilyen 

az Erzsébet-liget. Mondjuk a dobogó második helyén. Az ugyan körül van határolva, de nagyon sok 

programot kellett végig ha... hajtani, nagy érdeklődéssel várom, hogy mit jelent most a Színház 

felújítása. Jó lenne, ha ennek a terveit megismerhetnénk, hogyha lenne olyan pont, ahol a lakosság 

ezt nem csak ajándékba kapná, hanem mondjuk, hogy már menet közben támogathatná, vagy 

szurkolhatna ennek a beruházásnak. Nagyon sok szó esik arról a színházról, kiváló a színházi élet, 

illetve a kulturális élet benne, de finoman szólva nem a világ legszebb színháza. Viszont a 

környezete ugyanúgy sok pontból összeadódóan egy kifejezetten magas színvonalú környezetté 

vált, pláne onnan nézve, hogy honnan kezdődött ez a történet. Ugye a kerítés mentén posztoló 

szovjet kiskatonáktól, ezt én még láttam. De nem az Erzsébet-ligeten belül van az Imre utca, annak 

a felújítása is remekül sikerült, és a Mátyás tér is azzal a pavilonokkal, ezek egymáshoz 

kapcsolódnak, ugye a Corvint, azt talán érdemes megemlíteni, mert az egy hiány ezen a területen, 

annak az emelete igencsak, mondjuk, hogy csúnyácska, viszont ismerjük az eredeti állapotát, meg 

a történetét, az egy pompás bejárata volt a ligetnek. Harmadik pozitívumként mondom a Szilas 

völgyét. Ez ugye a Hermina-Állás utcától elért a Naplás tóig, és szintén egy fordulatot jelent a 

kerület fejlesztésében, hogy egyébként egy teljesen figyelmen kívül hagyott patakvölgy az hogyan 

építhető be a kerületiek életébe. Most következik, ha ez a dobogó első három foka, ennek a 

ranglistának, néhány általam feltételezett sereghajtója. De nem az ezzel szerettem volna kezdeni a 

történetet, hanem hozzá mondjuk illeszteni az előbbi 3 jó elmélethez vagy jó példához. Az egyik az 
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árpádföldi HÉV-állomás. Az egy kicsi épület, legjobb tudomásom szerint a kerületi HÉV vonal 

egyetlen, eredeti állapotában lévő épülettel. Tehát egy Ferencz jóskás, igazi közép-európai 

vasútállomás. Amikor szóba hoztam, Polgármester Úrnak, mondta, hogy graffitis, de én nem az 

aluljáróra gondoltam, ez a kettő közös benne, mind a kettő össze van graffitizve. 

 

….. P. 

Az aluljáró már nincs. 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Az aluljáró? 

 

…… P. 

Az aluljáró már nincs. Gyönyörűen le van… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne, ne beszéljünk egyszerre! Ha lehet ilyet kérni! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Höhö. No, a vasútállomás épülete, nagyon örülök neki, akkor nem jártam arra egy hónapja? 

 

….. P. 

Arra kell menni, én ott lakom!  

 

KOVÁCS PÉTER 

P., légy szíves! Kis türelmet, mindjárt fogok válaszolni a Te kérdésedre is!  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Szóval ez a HÉV állomás MÁV tulajdonban van. Magyar Állam tulajdona, várjuk aa… ugye a 

HÉV-METRO összekötését, fölmerült, hogy ezt lebontják, bizonyos tervekben az szerepelt, hogy 

ez megszűnik. Maga a Csömöri most szárnyvonal megszűnik. Példának említem, ezt az épületet, 

mert a környezete viszont nem fejlődő kertváros, hanem bizony egy lepukkant külváros. Mellette 

van az Árpádföldi tér, ahol az útépítési program ugyanolyan jó minőségben megvalósult. Vannak 

zöld területei. Van egy kis park. Ez körülbelül 15 éve létesült. A padok közelébe’ még néhány fát is 

ültettek, sőt dísznövényeket is, sőt, virágokat is. És a feleségem fogta magát, de mi nem ott lakunk, 

hanem fél kilométerrel odébb, és locsolókannával kijárt mondjuk 2x, de aztán rájött, hogy ő ezt nem 

tudja fenntartani. Ezt a szél és a víz meg a damilos fűkasza 15 év alatt eltüntette. Egy szál virág 

nincs ott. Lehetne, és ez nemcsak Árpádföldre igaz, ha egyszer Fejlődő Kertváros vagyunk vagy 

csak Kertváros, nem kell Magyarországon turisztikai célterületekre menni, kis településeken is a 

virágot, akár virágágyásokban, akár kaspókban nagyon sokfelé használják. Én úgy tudom, hogy 

Árpádföldön az elmúlt években 1 m2 virágágyás nem létesült. Sehol. Azokba’ a konténerekbe, 

amelyek ki vannak téve forgalomcsillapítás céljából, többnyire sár van. Ez nem olyan nagy kérdés 

és ez egy szemléletbeli kérdés. Nem kell messzire menni, Csömörön nagyon szembetűnő, hogy 

szinte minden m2-nyi területen látható gondoskodással kezelik a környezetet. Na, most ez a 

bizonyos kerület-fejlesztésen belül történő zöldterületi fejlesztés az úgy tűnik, mint hogyha egy 

lendületet kapott volna az elmúlt 3-4 évben. De ennek nincs rendszere. A településfejlesztési 
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koncepcióknak úgy tudom, hogy 10 éves lejárati ideje van. A 2026. az közel van hozzánk. Én ezt 

ezért hozom szóba. Nem tudom most mind elmondani, de ha 2026-hoz közelítve, mivel lejár a ’16-

os koncepciónk, ami egyébként is mondjuk úgy, hogy nem volt egy igen hatékony szakmai anyag, 

talán lehetne készíteni egy olyat, amelyik rendszerezett, amelyiknek több a szakmai tartalma, a 

politika számára is döntés támogató erővel bír, és a lakosság is többet tud róla. Pillanatnyilag a 

fejlesztések nem ismerhetőek, nem ismerhetőek meg a lakosság számára. Bizonyos dolgokat 

meglepetésbe’ kapunk, az lehet jó is, meg rossz is. A zöld területek fejlesztését egy zöld területi 

fejlesztési koncepció mentén lehetne csinálni, pillanatnyilag én ennek semmi jelét nem látom. És 

ahogy Polgármester Úr említette, valóban, de csak az elmúlt néhány hónapban vettem én részt 

lakossági fórumokon. Kezdve októberben az építési szabályzattal. Utána néhány, összesen négy 

zöld kertváros programon vettem részt. Azt gondoltam, hogy ha a kerület főkertészt foglalkoztat, az 

egy olyan fejlődési lépcső, aminek lesz látható eredménye, amikor igazán Kertváros leszünk, hiszen 

mindenki, valljuk be, fontosabbnak érzi a szürkét, mint zöldet, én ennek az eredményét nem látom. 

Valóban tettem arra kísérletet, hogy a kérdéseimet föltegyem, hát a kérdé… a válasz helyett még 

több kérdőjel keletkezett. Ezért négy alkalommal vettem részt főkertész úr által szervezett 

programon. A zöldterületek fejlesztéséért, vagy környezetvédelemért felelős alpolgármester urat, 

Szász József alpolgármester urat konkrétan üldöztem. Ez a lehetőség maradt meg számomra, hogy 

itt megtegyem a javaslataimat. Nem lehet készíteni egy zöldterület fejlesztési koncepciót, amelyikbe 

az egyes beavatkozási területek tételesen föl vannak sorolva, valamely időrendi és forrás 

megjelöléssel? Polgármester Úrnak szóbahoztam például a cinkotai öreg temetőt. Hogy lehet, hogy 

nem beszélünk róla? Én utánanéztem, valóban, igaz, hogy egyházi tulajdon, de nem csak az 

evangélikus egyházé, hanem egynegyed része a katolikus egyházé. Ez körülbelül 30 éve, de ebbe 

nem vagyok biztos, így mondanám: legalább 30 éve romokba’ van. Előtte van egy olyan egyházi 

épület, amelyiknek egy része Árpádkori eredetű. Ez nagyon nagy érték. Hogy török-tatár után, a 

visszatelepülés, vagy újratelepülés után, nem kellett lebontani, kiegészítették, újraépült, és 

újraindult benne az élet. Az egy nagyon értékes helyszín, és úgy gondolom, hogy egy pontosabb 

gondolkodás szükséges már csak ahhoz is, hogy milyen értékes. Nem érdemes versenyezni a 

kisszentmihályi temetővel, ami benne van a jelenlegi programokba’ is, és a beavatkozások helye. 

Ott is két egyház van. És például egy másik történelmi egyház a zsidó hitközség jelentős támogatást 

kapott az önkormányzattól. Az evangélikus egyház ezzel nem bír. Nincs rá forrása, nincs rá eszköze, 

viszont tervekkel rendelkezik. Több tervet készítettek erre a területre. Itt ismét szeretném a 

pozitívumokat is említeni. Cinkota olyan sokat fejlődött, hogy valójában én azt látom problémának, 

hogy nem vagyunk elég büszkék rá. De ezt szó szerint mondom. Voltak bizonyos mondjuk 

dehonesztáló észrevételek a XVI. kerületre, hogy a Rákos-vidékével kapcsolatban. De ezen 

túlmenően nem tudom, hogy valaki olvasta-e a Keménykalap és Krumpliorr című ifjúsági regényt. 

Abba Cinkotát a szerző úgy írja le, … 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne haragudjon XY, de az olvasási könyvélményekről, hogyha megtenné, hogy nem tart nekünk 

előadást, köszönjük az értékes hozzászólást, de van-e még javaslata vagy kérdése?  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Ne gúnyolódjon velem Péter! Legyen szíves! 

 

KOVÁCS PÉTER 
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XY! 

 

SZ. T. 

Nagyon sokan várják a kérdésekre a választ (?) 

 

HANGZAVAR  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Rendben van! 

 

EGY IDŐS ÚR 

Közel vagyunk már a fél órához! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

De nem beszélek, de nem beszélek fél órája! 

 

 

TAPS 

KÖSZÖNJÜK SZÉPEN, KÖSZÖNJÜK SZÉPEN! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Van-e még kérdése XY?  

 

EGY HÖLGY  

Én szeretném, ha befejezhetné… 

 

EGY HÖLGY  

Szeretnénk hallani, a XY mit mond a válaszokra. Szeretnénk hallani! 

 

KOVÁCS PÉTER 

De én meg… Ha van még kérdése XY-nak, akkor tegye föl! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Rendben van! Egy észrevételem lenne akkor csak, ezen az értékes területen Cinkotán, történt ott 

egy olyan tájépítészeti beavatkozás, ha valaki megnyitja a Batthyány Ilona szócikket a wikipédián. 

Az élete ismertetésénél az a tájkép szerepel, így is van aláírva, hogy a patak felől nézzük a Szerb 

Antal Gimnázium épületét, magát Cinkotát, az általa alapított ilyen leánynevelőt, vagy 

gazdaasszonyok épületét. Oda most egy olyan ültetés történt, hogy ez néhány éven belül eltűnik. 

Teljesen értelmetlen módon. Ha fákat akarunk ültetni, akkor föl kell bontani azokat a szikkasztó 

árkokat, amelyek műszaki és ökológiai tévcselekedetként feleslegesen létesültek. Nincs szükség a 

szikkasztásnak erre a módjára. A kerületben legalább 5 féle szikkasztó mondjuk, hogy kísérlet folyt, 

ugyanazon keresztmetszetű utcák és ugyanolyan talajvizű és adottságú területeken. Van a keskeny 

kavicsborda, most például a Kőműves utca környékén,  

 

SZ. T. – nem érthető pontosan 
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... a saját…  

 

… P. 

Kedves uram! Ne … 

HANGZAVAR 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne beszéljünk egyszerre! Kedves P.! 

 

… P. 

Gyönyörűen föl van újítva, és gyönyörűen van művelve ott a terület! Le vannak vágva a füvek, ott 

van gyönyörű park, higgye el nekem!  

 

KOVÁCS PÉTER 

P., hagyjuk, hadd beszéljen XY Úr! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Szerintem fél órája beszélek, no, jó! 

 

EGY HÖLGY 

Egy órája… 

 

… P. 

Egy órája, igen! És szeretném hallani Péternek a válaszait!  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Rendben van, rendben van. Tehát ez a környezetfejlesztés nem hiteles, mert rengeteg helyünk lenne 

faültetéshez, hogyha olyan kisegítő berendezések épültek volna az útépítéshez, amelyeknél nem 

ütközik egymásnak a vízkezelés és a faültetés. De akkor mondok egy konkrét helyszínt, a Suba utca 

egyik sarkán sok autó áll, Ilonka néni lakik ott, 86 éves, földig hajolva, szabóollóval nyírja ki az 

árokból a gazt. Én úgy gondolom, hogy nem kötelezhetők a itt élő emberek arra, hogy egy olyan 

árkot tartsanak karban, amelyik nem a legmegfelelőbb műszaki megoldás a szikkasztásra. A 

szikkasztás megoldása a szikkasztó alagút, a kulékavics, a szikkasztó kút, amelyek ugyanolyan 

mennyiségű vizet képesek kezelni, de mellette zöldterületek maradnak. Ha most már a 700 métert 

megoldjuk, de nagyon sok olyan utcánk van, ahol azért nem lehet fát ültetni, mert az útépítések 

során 30-40-50 méteres árkokat húztak. Egy 10 méteres árok esetén meg lehetne szakítani a közepét 

és oda fát lehetne ültetni. Hát őszintén sajnálom, hogy ilyen kevés egyetértést kaptam, és nagyon 

elnézésüket kérem, hogy ha … 

 

…. P. 

Megmondom Önnek mi a megoldás! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Ha az a három… 
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KOVÁCS PÉTER 

Ne beszéljünk egyszerre, hogyha lehet kérni! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Ami itt a … (?) van?Arra tetszik gondolni?  

 

….P. 

Igen, és Ön volt, aki fotózta, vagy a Mizsei Úr? Nem tudom, hogy … 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne beszéljünk egyszerre! P., nem adtam szót! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Nem kérdezem! 

 

….P. 

Nem tudom, ki volt az. De kedves Uram… 

 

KOVÁCS PÉTER 

…. Ha akarnak beszélgetni, a közmeghallgatás után kint az épület előtt tudnak! 

 

….. P. 

Tetszik tudni, mi a baj? Az, hogy dőlt a fa! És kellett az emelőkosaras autó. 

 

EGY HÖLGY 

Ön is maradjon! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Köszönöm szépen XY Úr, a hozzászólását. 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Még egyet szeretnék mondani!  

 

KOVÁCS PÉTER 

Tessék parancsoljon! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Megkérdezte Polgármester Úr, hogy én hány fát ültettem a telkemre, nagyon nehezen, mer’ nem 

tudtam róla, hogy a 80 szigorítás alá került 60-ra, de teljesül. Önnél nem. Jó? Akkor házi feladat, 

nézzék meg, ez a jogszabály, ez a jogszabály nem jó… 

TAPS 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

…betarthatatlan, de ezen kívül közterületen ültettem én magam 150 fát. Egy erdőterületben. 

 

…. P. 
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Igen, bravo, de azt ápolni is kell, nem elég, hogy elülteti, ápolni is kell.  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Tetszik segíteni? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Ne beszéljünk egyszerre! Arra kérek mindenkit! 

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Én 10 éve ápolom őket! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nagyon köszönjük XY értékes hozzászólásait.  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Jó! Nagyon sajnálom, hogy ez a 43 éve élek itt, és ez az első alkalom, és nem teremtődik egy olyan 

légkör, hogy negyed óra helyett, fél óráig beszéltem. Elnézését kérem Polgármester Úr! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Valószínűleg ennek az az oka, kedves XY, hogy ezt a beszélgetést, mi már legalább háromszor 

lefolytattuk, de…  

 

EGY HOZZÁSZÓLÓ 

Nem! Én Önnel egyszer találkoztam! 

 

KOVÁCS PÉTER 

De. Majd mindjárt elmondom a válaszba’. Fiatalember szeretett volna még kérdezni, parancsoljon! 

 

H. J. 

Igyekeztem fülelni, de nem tudtam nagyon. Én H. J. vagyok, […] lakom, és meglepődve hallottam 

azt, hogy nem hallottam arról, amit mindenkit érint igazából, hogy az a körforgalom a Nagytarcsa-

Vidámvásár út kereszteződésébe’ megszületett a gondolat valaha, vagy vagy én most teljesen újat 

mondok? Nem hiszem el, hogy én találtam föl a csövön a lyukat. De hát mindenkit érint, tisztelettel 

kérdezem. 

 

EGY HÖLGY 

Igen! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Megvan! Köszönöm. Van-e még valaki, aki szeretne kérdést föltenni? Igen, de … Nagyon röviden 

E., parancsoljon! 

 

K. E. 
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Köszönöm szépen! Az Agility pályához szeretnék kérni egy közmeghallgatást, még mielőtt a 

testület elé terjesztenéd, hogy mit szeretnének a kerületi kutyások, nem tudom, hogy ez októberben 

esetleg lehetséges-e, hogy? Nem? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát októberben még biztos nem fogjuk építeni azt a pályát.  

 

K. E. 

Nem, nem építeni, csak egy megbeszélést tartani, hogy mi hol legyen, milyen eszközök, milyen talaj 

és egyéb. Úgy, ahogy a XVI. kerületi Jókain a kutyafuttatót csináltuk.  

 

Szeretném kérni, nem tudom, hogy a dolgozók az önkormányzatból hogy kerülnek be, vagy hogy 

nem, G. L. mellé egy plusz embert, aki sokkal aktívabb, programokba’ részt vesz, például a 

Bornapokon lehetne ugye kutyás versenyeket tartani gyerekeknek, vagy Gyereknap, akármi, tehát 

ne csak a szidás legyen, meg az ejnye-ejnye nincs chip, meg egyéb. Nagyon tetszett a mobil 

feltöltése, amikor ott a padon ültetek, de én jobbnak tartanám, és mivel a sportpálya is szerepel a 32 

pont között, hogy egy olyan megmozgató mobiltelefon feltöltést kéne, ami a tornaeszközöket úgy 

hajtanák a fiatalok, vagy csípőmozgással, ugye még az is, főleg a lányoknak nagyon jó, hogy azzal 

töltődne a telefon, nem az, hogy most ülünk, és semmit nem csinálunk. Tehát valamit valamiért 

kapjunk. És állat védőrséget javaslok a kerületbe’, hasonlóan, mint Újpesten volt, van, tehát a 

közterületesek eddig végezték, és jól végzik a dolgukat, de én úgy hiszem, hogy annyi mindent nem 

lehet rájuk nyüstölni, hogy parkoláshoz menjenek ki, ide menjenek, odamenjenek. És plusz még a 

kutyák. Hogy legyen egy ilyen lehetőség. Köszönöm szépen, az időpontra meg akkor várnék az 

Agilityvel. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Utoljára kérdezem meg, hogy van-e még valaki, aki szeretne föltenni kérdést, javaslattal élni, van-

e még valaki? Nincs. Akkor jönnek a válaszok!  

Kovács Úr kérdezte Szabadföld útról, hogy milyen a kapcsolat a megválasztott parlamenti 

képviselővel, Vajda Zoltán és köztem, vagy az önkormányzat között? És, hogy mik a jók, meg a 

rosszak, jól foglalom össze most. Vajda Zoltán képviselő Úr szerintem egy olyan dolgot csinált, 

2020. vagy ’21 év elején, ami az én – hogy mondjam – politikai hitvallásomba nem fér bele. Tehát, 

ő azt rakta ki a facebook oldalára, hogy aki nem… Rövidítve és egyszerűsítve a mondandóját, mert 

nagyon hosszan írt, hogy aki nem áll, a köz szolgálatában áll, tehát mondjuk óvónő, vagy iskolában 

dolgozik, itt a polgármesteri hivatalban, vagy bárhol, és nem áll ki hangosan szidni a jelenlegi 

kormányt, azt számon kell tartani, és hogy ha ő kerül hatalomra, akkor a munkáját legalább el kell 

venni. Na, most szerintem ez túlmegy azon, amit egy demokráciában tolerálni lehet, szerintem ez 

oly módon kirekesztő és megbélyegző, hogy én azóta nem beszélek képviselő úrral. Megbeszéltem 

vele írásban, hogy amennyiben ezért a kijelentéséért elnézést kér, és ezt visszavonja, akkor onnan 

minden további nélkül tudunk majd a jövőben beszélgetni. Egy szürreális élményem volt a 

Parlamenti választás után, amikor megválasztották képviselőnek, mert egy templomban odajött 

hozzám, és mondta, hogy most templomban vagyunk, tehát beszélgethetünk. Én mondtam, hogy hát 

megbeszéltük, hogy leírtam, hogy mik azok, amik feltételei annak, hogy beszélgessünk, majd ő azt 

mondta, hogy nekem rengeteg bűnöm van, de ő nagyon rendes, mert megbocsájtja az én bűneimet. 

Nincsen kommunikáció személyem és Vajda képviselő Úr személye között, de ennek ez az oka.  
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A F. Úr, […] utcában. Szlovák úton gyalogátkelőhely. Ugye a Szlovák úton, meg egyáltalán és a 

többieknek is, akik ilyen javaslatokkal éltek. Közlekedésbiztonsági fejlesztések Budapest területén 

a Fővárosi Önkormányzat törvényi kötelezettsége. Tehát körforgalmat, zebrát, jelzőlámpát, ezt 

mind, mind, mind a Fővárosi Önkormányzat kötelessége lenne. Minden egyes ilyen felvetést, amit 

Önök fölvetnek, mi ezt mindegyiket továbbítjuk a Fővárosi Önkormányzat felé. Van olyan, amit 

meghallgatnak, ezek vannak kevesebben, és van olyan, amit nem hallgatnak meg, ezek vannak 

többen.  

Valaki itt fölvetette a Vidámvásár utca –Nagytarcsai út – Simongát utcában a körforgalmat, ugye 

ennek volt egy terve, ezt a tervet most épp meg akarja szüntetni a Fővárosi Önkormányzat, az egész 

településrendezési tervet át akarja írni, ez a hölgynek lesz majd egy érdekes dolog, aki ott az ipari 

terület vagy munkahelyi területnek a dolgával gondolkodik, de majd ott később elmondom. És ha 

olvasták, és volt talán K. E., aki talán olvasta a programot, én azt gondolom, hogy szakítani kell 

ezzel, sajnálatos módon, nem tudunk számítani a Fővárosi Önkormányzatnak, hogy tisztességgel 

ellássa azt a feladatot, ami az ő törvényi kötelezettsége, úgyhogy kénytelenek leszünk helyette 

ezeket a dolgokat megcsinálni. Ilyen például a Szlovák úton, ott az Állás utcánál egy 

gyalogátkelőhely létesítése is.  

Az Olló utca – Vágás utca – Fenőkő utcában, hogy a zöldterületre parkolnak az autók, és 

tönkreteszik, sőt már talán föl is töltötték a mondta F. P. Úr. A Közterület-felügyeletet én meg fogom 

kérni, illetve a Jegyző Urat, aki a Közterület-felügyeletnek a főnöke, hogy akkor járjanak ide, és a 

zöldterületen való parkolást mindig is bünteti a Közterület-felügyelet. Sokan nálam azért 

panaszkodnak, hogy megbüntették őt, hogy nem is zöld felületen parkolt, hanem az sár volt. Már 

ott ki volt járva, ennek ellenére megbüntette a közterület-felügyelet. De oda is ki fogjuk küldeni 

őket, és akkor majd meglátjuk, hogy ott lehet-e vagy nem lehet parkolni.  

S. utcából Zs. I. a 45-ös busznak egy várót szeretne, ha jól látom. 46-os, bocsánat. Egy várót, ha jól 

emlékszem Szász József képviselő úrnak a programjában ez benne van. Ugye a fedett buszvárók 

létesítése megosztott feladat a kerületi önkormányzat és a Fővárosi Önkormányzat között. A kerületi 

önkormányzat tulajdonában levő főutakon a kerületi önkormányzat felelőssége, ott minden egyes 

helyen van, ahol fizikailag elfér, míg a Fővárosi Önkormányzat tulajdonában levő főutakon, mint 

például a Szabadföld úton, vagy a Csömöri úton, Timur utcán, ott a Fővárosi Önkormányzat feladata 

lenne. De ők ezt a feladatot, vagy ezt a feladatot sem végzik el. Úgyhogy ebbe is én javaslom majd 

a képviselő-testületnek az előrelépést. Lehet, hogy itt ezt a feladatot is helyettük kell majd 

elvégeznünk, bár én örülnék, hogyha a Főváros ezt megtenné.  

Ugye a Simongát utcában, a Simongát utca, Nagytarcsai utca és a Vidámvásár utca 

kereszteződésében a kerületi önkormányzat saját pénzén elvégeztetett egy jelzőlámpás forgalmi 

csomópont kialakításának a tervezését. Ez a terv igen lassan haladt, mert a Fővárosi Önkormányzat 

különböző szakhatóságai – hát hogy mondjam finoman – eléggé hátráltatták ezt a munkát 

különböző, egyébként szerintem nem ehhez a csomóponthoz kapcsolódó dolgoknak az előírásával, 

de végül elkészült ez az engedély, mi ezt fölajánlottuk a Fővárosi Önkormányzatnak megvalósításra, 

de ez a megvalósítás eddig várat magára. A következő 5 évre szóló tervben benne van, tehát, ha a 

Fővárosi Önkormányzat a következő 5 évben ezt nem végzi el, akkor kénytelen lesz a kerületi 

önkormányzat elvégezni.  

Ny. Z. a Cinke utcával kapcsolatban. Ismerem ott a személyesen is a problémát. Ugye ott a 

csapadékvíz probléma van. A kerékpár-úton egy zebra kialakítása szerintem valamilyen felfestést 

fogunk mi alkalmazni, bár az az út is a Fővárosi Önkormányzat területe, ott is a Fővárosi 

Önkormányzatnak kellene beavatkozásokat csinálni, de szerintem majd kérünk tőlük engedélyt, 
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reméljük, megkapjuk, és akkor valami figyelemfelkeltőt föl fogunk a kerékpár-útra festeni, hogy 

lássák az emberek, hogy ott más is közlekedik. Amennyiben erre engedélyt kapunk.  

Mivel a Szabadföld út is ugye a Fővárosi Önkormányzat tulajdonában és kezelésében levő út, 

innentől kezdve az a csapadék csatorna, amit már egyszer javítottunk, azt a Fővárosnak kellene 

javítania. A tárgyalást folytattam, most a ebben az évben a Fővárosi Önkormányzat illetékeseivel, 

a főtájépítész úrral, akivel ugye arról beszélgettünk, hogy melyek azok az utak, a főutak melletti 

zöldfelület, aminek a kezelését a kerületi önkormányzat átveszi. Hogyha ennek a rendnek a végére 

pont kerül, mert most, 5 év után látszott valami – hogy mondjam – szándék arra, hogy, hogy ebben 

előrelépés legyen, akkor kénytelenek leszünk a csapadékvíz csatornát is megcsinálni, mert ugye 

zöldfelületet úgy nem fogunk tudni kezelni, hogyha ott mindig probléma lesz a csapadék 

csatornával. Addig szíves türelmét kérem ebben az ügyben.  

A Cinke utcai magán parkoló és az oda való bejárást én meg fogom nézni személyesen, mert most 

még egyelőre ne haragudjon, nem értem ott, hogy mi a probléma.  

K. E.-nek kérdései. A 24 órás gyermek orvosi ügyelet nagy valószínűséggel a Tekla utcai épületben 

lesz. Annak a helyét még azért majd nézzük, hogy pontosan hova legyen. A Keleti-gyógyászati 

Centrumra több ötletünk is van. Amikor majd odáig eljutunk, akkor ki fog derülni, hogy hol 

biztosítunk ennek helyet. A gyógytorna, hogy csökkent volna, erről én nem tudok, de rá fogok 

kérdezni. A TSMT torna versus Írisz tornászt a szakemberek meg fogják vizsgálni. Egészségügyi 

eszköz kölcsönző, ez nem rossz ötlet, bár nem tudom, hogy erre mennyire van igény, és egyébként 

amennyire én tudom, ilyen lehetőség van jelenleg is, de ebbe nem vagyok teljesen biztos. A 

Hunyadvár utca-Jókai utcai parkolóban ugye ez az a parkoló, ami nem olyan régen lett építve a 

kutyafuttató mellett. Itt leginkább arra panaszkodnak az emberek, hogy nem belátható a 

kereszteződés. Tehát, hogyha ott teherautó odaparkol, na most nem biztos, hogy feltétlenül ide 

kellene fát ültetni, hogy nehezítsük ezt, de majd megvizsgáltatom a Környezetvédelmi Irodával ezt.  

 

K. E. 

Nem lehet kitiltani a teherautókat onnan arról a részről? 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát az a baj, hogy megtiltani azt, hogy valaki egy parkolóban parkoljon, az nehéz.  

 

K. E. 

Személyautó. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Nógrádverőce utca kiépítése. Én ezt nem támogatom. Azért nem támogatom, mert a Nógrádverőce 

utcai lakók nyilván ezt ellenzik. A következő miatt. Ugye a XVII. kerületből a jelenleg a Naplás út, 

a Naplás tó melletti úton jön a forgalom, és hogyha ennek a folytatásában egyenesen ki lehetne 

menni a Kerepesi útra, akkor mindenki arra járna. És nem érdekelné őket a fekvőrendőr, és az a 

forgalom, ami most a Vidámvásár, Simongát utca – Vidámvásár utca – Szabadföld utcán van, az 

erre az egyébként lakóházakkal terhelt, ugyan csak egy oldalról, de a lakóházakra terhelt utcára 

nyílna, ami szerintem nem szerencsés, ezért nem javasoljuk. Kerékpárút egyébként a Szilas patak 

mellett, ott van.  

Hogy a Nyugdíjas Otthonba hogyan lehet beköltözni? Erről a képviselő-testület fog dönteni, ugye 

jövő hét szerdán van képviselő-testületi ülésünk, akkor arról döntünk, hogy kiírunk pályázatot a 
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leendő új intézmény vezetőjére. Nyilván, mikor megvan a vezető, akkor a vezetővel közösen 

kialakítja majd a szakmai osztály, meg az önkormányzat vezetése, hogy mi legyen a feltétel, hogyan 

kerüljenek be. De valószínűleg az ősz folyamán erről fog dönteni a képviselő-testület. Előre nem 

tudom most még megmondani, de aki eddig jelentkezett, hogy szeretne erről információt kapni, van 

erre egy külön email-címünk, idősotthon@bp16.hu. Azoknak, mindenkinek külön is fogunk 

értesítést adni, amellett, hogy természetesen ezt föltesszük az önkormányzat weboldalára.  

A Prizma Gyermekétkeztetés, hogy hajnalban dübörögnek, igen, ez egy régi probléma, de ugye az 

is magántulajdonban van, az a telek, és az Ikarus Gyártulajdona is magántulajdonban van. Tehát az 

önkormányzat nem tud a felett rendelkezni, hogy a magántulajdonosokat egyik helyről a másik 

helyre rakjuk át. Ott igazából a megoldás az a zaj csökkentése lenne. Amire a programba pont van 

egy ilyen, hogy egy ilyen zaj, meg mindenféle por meg egyéb mérő berendezést, egy autót fogunk 

beszerezni, ami majd ilyenkor… Mert ugye mi szokott lenni a probléma? Zaj van, kijön a rendőrség, 

és azt mondja, na, hol van a zajmérő eszköz, ami megmondja, hogy ez a megengedett érték fölött, 

vagy alatt van. És mivel nincs ilyen, innentől kezdve nem csinálnak semmit. Nem is tudnak, hisz ők 

sem tudják a fülükkel megállapítani, hogy ez most 65 dbel vagy 70 dbel? 

 

K. E. 

Egy hölgyhöz kimentek a lakásra, éjszaka és úgy mérték be. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Igen, vannak ilyen dolgok is. Kutyaivartalanítás is legyen, macskaivartalanítás mellett, ezt 

átgondoljuk, hogy lehet-e?  

Aaa… nagyon szívesen írok levelet a MOL-nak, hogy chip leolvasót rakjanak a benzinkutakra, 

lehet, hogy raknak, lehet, hogy nem, de ez egy magán cég.  

Agility kutyaparknál, amikor már odáig jutunk, hogy tudjuk, hogy hova legyen, meg mint legyen, 

akkor nyilván, ugyanúgy, ahogy a Jókai lakótelep megnyitásánál volt lakossági fórum, akkor is 

fogunk tartani majd. Jó?  

Óvodába terápiás kutyák, hogy bent legyenek, vagy ne legyenek, ezt az óvoda vezetése dönti el. Ha 

van ilyen javaslatod, akkor én szívesen meghallgatom. Illetve Ács Anikóhoz tartozik. Meghallgatja 

és továbbítjuk.  

G. L. nagyon rendes ember, de hatósági ember, tehát őneki a másik oldalon kell ülnie, tehát nem a 

programok szervezésével foglalkozik, hanem a szabályok betartásával. Tehát én nem testálnám az 

ő nyakába azt, hogy még programokat szervezzen.  

 

K. E. 

Ezért kértem egy másik embert is! 

 

KOVÁCS PÉTER 

Értem amit mondasz!  

 

K. E. 

Ez a Sz. ügye volt. 

 

KOVÁCS PÉTER 

Hát az akkor volt, de erről majd gondoskodunk, hogy legyen ilyen.  



26 
 

Állatvédelmi járőr. A közterület-felügyelők csinálják.  

Kutyaürülék tartók címeit megjegyeztem, hogy hova kell majd rakni.  

[…]-ból S. Na, most Rádió utca, illetve a praxis. Őszinte leszek, én nem örülök annak, hogy van egy 

nagyon szépen újjáépített Cinkotai Egészségház, és ott két orvosi rendelő, ami 4 praxist bírna el. 

Mert máshol ugye az orvosok váltogatják egymást a praxisba. Itt az Istennek sem tudtuk rávenni a 

háziorvosokat, hogy engedjenek be még valakit, abba a szobába, ahol ők rendelnek. Ez lenne a 

normális. Szerintem ez lenne a Cinkotaiak érdeke is. De nem vagyok a főnöke egyik háziorvosnak 

sem. A szakmai főnökük az ÁNTSZ, nekünk egy feladat-ellátási szerződésünk van, nehéz 

kényszeríteni őket, sőt szerintem lehetetlen arra, hogy bárki mást oda befogadjanak, ezért került a 

Hunyadvár utcai rendelőbe. A Rádió utcai rendelővel más tervünk van, de még nem tudjuk 

pontosan, hogy mit szeretnénk ott, de mindenképpen szeretnénk hasznosítani majd azt az épületet. 

Fogorvosi praxis valóban nincs, az épp eladás alatt van, a képviselő-testület jövő szerdán fog ebben 

dönteni. Mert meg fogja vásárolni egy másik fogorvos, és vélhetően ő fog akkor majd a jövőben 

rendelni. 

[…]-ból a területgondnokunk. Köszönjük szépen a fölvetést. Fedeles kukáknak… Átgondoljuk, 

hogy ez milyen, mert hogyha fedeles, az lehet, hogy pont bele nem tudja rakni, de ha melléhordja 

az se jó. De minden esetre az ötlet nem rossz. Úgyhogy megnézzük, hogy mit tudunk ebbe tenni.  

Sz. P. azt kérdezte, hogy ha valakinek a kertjében dőlnek a fenyőfák, akkor mi az eljárás menete? 

Tehát, ha valaki úgy érzi, hogy veszélyes a fa a telkén… 

 

….P. 

Azonnal kell cselekedni. 

 

KOVÁCS PÉTER 

…Igen, így van! Igen, mindjárt mondom! Az önkormányzat erre is gondolt egyébként, amikor a 

jogszabályokat megalkotta, és a következő van. Ha veszélyesnek ítéli a fát, és azonnali cselekvésre 

van szükség, akkor az azonnali cselekvést elvégezheti, és 3 napja van bejelenteni ez után, hogy 

elvégezte ezt az életveszélyes, vagy veszélyes munka elhárítást. És hogyha ezt megteszi, akkor nem 

jár büntetés érte. Nem jár extra büntetés. Ha ezt elmulasztja viszont, akkor viszont igen. Mert, hogy 

ez az önkormányzati jogszabály, tehát gondoltunk erre, ez most is így van, itt valószínűleg az úr, a 

szomszéd az nem tudta ezt a szabályt, vagy figyelmen kívül hagyta ezt a szabályt. Ezzel együtt mi 

Kertváros vagyunk, és nem szeretjük azt, amikor a fákat kivágják. Tehát ez a normál ügymenet, ha 

valakinek nem veszélyes a fája, telken belül, akkor is kell engedélyt kérni, bizonyos fafajtákra nem, 

de a többire igen.  

D. T. A., Vidámvásár utca- Batthyány utca sarkában zebra. Ugye ugyanazt tudom mondani, amit 

korábban, hogy a Fővárosi Önkormányzat törvényi kötelessége, de vélhetően, hogyha nem lesz 

ebben változás, és nem látnak továbbá a nagy körútnál, vagy a kis körútnál, akkor nekünk kell helyt 

állni majd helyettük. Közvilágítás szintén hozzájuk tartozik. Meg a közvilágítási oszlopnak a... Na 

de lehet, hogy az talán nem is közvilágítási oszlop, ami áll ott a sarkon, ugye? Hanem nagy 

feszültség, jól mondom? Egy ilyen nagy vasoszlop. Az nagyfeszültség akkor.  

Zúgópatak, kitakarítása. Itt majd a főkertész urat meg fogom kérdezni, hogy írásban adjunk egy 

választ, hogy hogy kell kezelni a patak medret, a szemetet mindenképpen ki kell szedni, ha kell én 

is megyek szemetet szedni, de az, hogy az élővilága milyen, meg hogyan, az egy másik kérdés. És 

feltétlenül emiatt ott a patkányok nem szaporodnak. Egyébként személyes tapasztalatom is az, hogy 

az új vagy régi, új patkányírtó cég, amihez visszatért a Fővárosi Önkormányzat, a Bábolna Bio, az 
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nagyszerűen csinálja a patkányirtást. Nálunk is volt, kijöttek azonnal, egy napon belül, vagy 2 napon 

belül, berakták a csatornába, elkapták a patkányokat, mondjuk ez volt 3 hónapja és még mindig ott 

van az irtószer, de valószínűleg azért, mert … Nem! Bocsánat!  

 

…P. 

Hova kell bejelenteni ezt, mert ottan… 

 

KOVÁCS PÉTER 

Önkormányzat, önkormányzat weboldalán fönn van a helyszín, ahova be kell jelenteni. Ott meg 

lehet találni.  

A Szabadföld út, Gyógyszertárnál buszváró legyen, ugye erről már értekeztem, hogy ezt meg fogjuk 

előbb-utóbb csinálni.  

HÉV-METRO összekötés. A babakocsi áttolás ugye a… Ostoros út és ugye a Szabadföld út 

kereszteződésénél, ez egy nagyon érdekes dolog. Szerintem 8 éve megvan, azzal talán nem, 6 éve 

megvan már a tervünk rá, majdnem 1 millió forintot költöttünk rá, hogy legyen egy tervünk, ahol 

akadálymentesen át lehet ott menni. A MÁV-HÉV korábban a HÉV, most már a MÁV-HÉV 

határozottan nem engedélyezi ezt nekünk, szakhatósági hozzájárulást nem adnak ehhez.  Szerintük 

túlságosan közel van az elsodrási vonalhoz. Egyébként ezt zárójelben megjegyzem, nem igaz, de az 

ő véleményük szerint a cinkotai HÉV-állomáson van akadálymentes átközlekedés. Ugye pont a 

Cinke utcával szemben levő gyalogos átkelő az abszolút akadálymentes, ők azt mondják. Én 

mondom nekik, hogy jó, de hogyha kijön az Ostoros úton, nem fog elsétálni a Cinke utcáig, majd 

visszasétálni, ha át akar jönni az Egészségházhoz. Hát erre, nem akarnám idézni, hogy mit mondtak.  

B. Úr kérdezte a Sárgarózsa utca-Pesti határút, hogy miért Tempo-30-as övezet. Bizonyára nem 

tudja, de a Sárgarózsa utca és a Pesti határút az nem a XVI. kerületi önkormányzat területén van. 

Az úttest maga Kőbányához tartozik. A Kőbányai Önkormányzatnak lenne a dolga ennek az 

úttestnek a karbantartása, melyet nem végez el. Most én láttam, mert én ott lakom nem messze tőle, 

hogy most bejelölték a kátyúkat, úgyhogy valószínűleg kátyúzni fognak. A 30-as táblát azért tették 

ki, mert, hogy sok a kátyú, és ki is van írva egyébként, hogy valami úthibák, vagy nem tudom 

micsoda a 30-as tábla alá. Tehát azért volt lehetőségük kitetetni a Budapest Közúttal ilyen táblát, 

mert, hogy rossz volt az út. Ha megcsinálják az utat, nyilván le fogják venni a 30-as táblát, tehát ez 

nincsen úgynevezett Tempo 30-as övezetben az az utca, ráadásul ugye nem is a kerületi 

önkormányzat területén halad. A zöldfelület, a járda, és a lakások vagy a házak a XVI. kerület, de 

maga az úttest nem. Annak idején, ha járnak, arra vannak ilyen nagy kő oszlopok, alacsony kő 

oszlopok, az volt valaha Budapest határa és jelenleg is ez a kerület határ. Ami onnan a város felé 

van, az már a X. kerület, tehát így ezt a főváros, vagy a kőbányai önkormányzatnak kell 

megcsinálnia. A programunkba azt vállaltuk, legalábbis én, személyesen abba, hogy a szomszéd 

kerülettel közösen föl fogjuk újítani ezt az utat.  

Vidámvásár utca, illetve a közbiztonsága. Finoman fogalmazott a fiatalember, hogy a 

közbiztonságra veszélyes egyedek jelennek meg. Ugye nem a Fővárosi Önkormányzat telepítette ki 

a Hős utcai embereket ide Kerepesre, hanem a Magyar Állam, és nem telepítette ide ki őket, csak 

megszüntette azt a helyet, ahol korábban vannak, és hogy, hogy nem, megtalálták maguknak ezt a 

helyet. Kerepesen, a cigánysornak az egyik részét, ahova beköltöztek. Nyilván ez nem jó. Ahogy 

Kerepes sem örülnek neki, a környező kerületek sem örülnek neki. A XVI. kerület sem örül neki. 

Nem olyan régen írtam levelet mind a két Miniszternek, hogy legyenek kedvesek valamit lépjenek 
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ebbe az ügyben, a rendőrséget is folyamatosan Szász Úr tarja velük a kapcsolatot, hogy valamit a 

HÉV-vel lehessen csinálni.  

A Vidámvásár utcai illegális munkásszállóval kapcsolatban a NAV-tól azt a levelet kaptuk, ugye 

soká, hogy végrehajtás alatt van ez a vállalkozás, aki ezt csinálja, és a NAV-tól azt a levelet kaptuk, 

hogy idén tavasszal a végrehajtást foganatosítani fogja. Szerintem már nyár van, de ez még nem 

sikerült neki, reményeim szerint előbb-utóbb tényleg meg fogja ezt tenni.  

A K. a Budapesti úton lakik. Égis mellett a gazdasági területtel kapcsolatban. Na, most a Fővárosi 

Önkormányzat a következőt találta ki, ugye a most van az egyeztetése a fővárosi településszerkezeti 

tervnek, ami a fő vonalakat tartalmazza, egy-egy, meg egész Budapest területén. Ugye itt, ahol Önök 

is tulajdonosok ott az úgynevezett hát Körvasútsori körút, vagy Munkáskörút, vagy valami ilyen 

Dél-külső kerületi körútnak a nyomvonala van jelenleg fölrajzolva. Ezt meg fogja szüntetni a 

Fővárosi Önkormányzat. Nagy bajunkra az alternatív nyomvonalat, amit a kerületi önkormányzat 

kért korábban, és bekerült a fővárosi településszerkezeti tervbe azt is meg akarja szüntetni. Mert 

szerinte nincs akkora forgalom ezen a területen itt. Nem tudom, hogy a cinkotaiak hogy értékelik, 

hogy van-e akkora forgalom vagy nincsen, de szerintük nincs akkora forgalom. Hogy kellene itt egy 

alternatív levezetést csinálni a M0-ásnak. Szerintem kell. Úgyhogy mi ragaszkodni fogunk hozzá, 

amikor majd eljön ennek az ideje, akkor nyilván a képviselő-testület fog ebben dönteni, hogy az 

alternatív nyomvonalon, tehát nem az, ami arra Önök felé megy, hanem a másik, ami ugye a 

Bökényföldi út meghosszabbításában, a Naplás tó alatt, és nem a nagytarcsai csomópontban, hanem 

egy másik csomópontba vinné át a forgalmat. Az valósuljon meg, vagy legalábbis a 

településszerkezeti tervben legyen benne. Az, hogy utána ezen a területen mit lehet csinálni, itt a 

legnagyobb probléma a közműveknek a hiánya. Ugye ott szennyvíz csatorna-ellátás, illetőleg 

gázvezeték ellátással nagyon komoly problémák vannak. A kerületi önkormányzat nem ez a terület 

miatt, ami az Önöké, hanem a saját területe miatt, lépett előrébb, és egy tanulmánytervet csináltatott 

ennek a területnek a Bökényföldi út melletti területeknek a fejlesztésére, és ott konkrétan le van 

írva, hogy hogy kell a szennyvizet elvezetni. Egy nagyon bonyolult, és milliárdokba kerülő 

megoldással lehet onnan a szennyvizet elvezetni. Tehát valószínűleg azért nem, 60 év óta azért nem 

változott azon a területen semmi, mert ilyen problémák vannak. Ugye ehhez a kerületi 

önkormányzat kevés, hogy ekkora beruházást tegyen. Zárójelben jegyzem meg, hogy a 

szennyvízcsatornázás is a Fővárosi Önkormányzat feladata. De szerintem ők is kevesek ehhez. 

Tehát itt valószínűleg egy európai uniós pályázatra, ahogy egyébként korábban is pályázott a 

Fővárosi Önkormányzat, Budapest teljes körű szennyvíz csatornázására, reményeink szerint majd 

lesz egy ilyen jövőbeli pályázatok, ahol a Főváros tud pályázni, és akkor megvalósulhatnak majd 

ezeknek a területeknek a fejlesztése. De ez nem a jövő évben lesz, nem tudok önnek biztatót 

mondani ebben az ügyben.  

A F. utcából. Ugye a Léva - Légcsavar utca közötti terület. Ez egy nagyon érdekes terület, ez 

magántulajdonban volt, meg van is. Az emberek kijárták ott keresztbe, ki ezt a területet. Az 

önkormányzat feltett szándéka, tehát nem szűntetik meg az átjárás, hanem kifejezetten utat kívánunk 

ott építeni járdával, mindennel együtt. Az ottani, az egészen egy ilyen nagy csúnya háromszög alatti 

terület, egészen az Újszász utcától nyúlik le egészen idáig. És az ottani magántulajdonosokkal 10 

éve tárgyalok, hogy rendezzük ezt a területet. Az lakóövezet most is. Hol kecskét tartanak rajta, hol 

ezt, hol azt, hol amazt. Benőtték a fák, meg miegymás. Sajnálatos módon a magántulajdonosoknál, 

mivel sok tulajdonos van, mindig volt valaki, aki éppen nem támogatta a többiek által egyébként 

támogatott megoldási formát. Így az önkormányzat nem tudott mást tenni, mint annak érdekében, 

hogy ez az út megmaradjon, ezért kisajátította ezt a területet. Ami azt jelenti, hogy piaci áron 
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megvásárolta a tulajdonosoktól ezt a területet. Azért, hogy utat tudjon nyitni. Egyébként ott volt egy 

kis részben önkormányzati tulajdon, mely telkeket eladta az önkormányzat, és a telkekben 

nyilvánvalóan, mely ez lakóövezet, előbb-utóbb építkezések kezdődnek majd. 

Szintén itt volt kérdés, a Forrásmajori dűlő melletti szeméttelep. Én a következőt tudom róla, a telek 

tulajdonosa a rekultivációját megkezdte ennek a területnek. Tehát Ő is tudja, hogy ez egy 

szeméttelep, ugye, hát szerintem már legalább 15 éve, de lehet, hogy húsz éve. Nem használják 

szeméttelepnek. De ő úgy döntött, hogy hozzááll, -lát ennek a területnek a rekultivációjához, tehát 

megszünteti az ott levő szennyeződést. Ezért kezdte el, és valószínűleg azért fúrt ott lukakat, 

egyébként a saját magántulajdonán, tehát én senkinek nem javaslom oda a kutyájával bemenni, mert 

egy: magántulajdon sértést követ el, másrészt meg onnantól kezdve, nyilván az ő felelőssége az, 

hogy mi történik a kutyájával. Nem annak, aki. Ez nem közterület, tehát nem állt közé, hanem ez 

egy magántulajdonú terület. Tehát óvatosan sétáljanak arra, ha sétálnak arra, de mindenképpen a… 

előrelépés környezetvédelmi szempontból, hogy ezt a rekultivációt megkezdték. 

M. N.-nak ugyanez volt a kérdése. Ugye a terület tulajdonosa végzi ezt a munkát, és a rekultivációját 

csinálják a területnek.  

K. I. ugye a terület átnevezések vagy véderdő területek. A telkeiket átminősítik. A rossz hírem az, 

hogy ezt nem a kerületi önkormányzat csinálja, hanem a Fővárosi Önkormányzat. Nem tudom, 

mennyire tudják, ugye a Fővárosi Önkormányzat kötelezettsége Budapest területén megmondani 

azt, hogy egy-egy terület az lakóterület legyen, ipari terület legyen, zöld terület legyen. Vagy mi 

legyen. Például mondjuk, véderdő legyen. Ha azt mondják, hogy ez véderdő, akkor ez az ő döntésük. 

A kerületi önkormányzat véleményezheti ezt a döntést, például a Zsemlékes utca melletti 

mezőgazdasági területből véderdőbe való minősítést a kerületi önkormányzat ellenezte. Ennek 

ellenére a Fővárosi Önkormányzat úgy döntött, hogy szerinte ez véderdő. És akkor innentől kezdve, 

én értem, és egyet is értek vele, hogy a telek értékének a tulajdona csökken, nem is kevéssel, de erre 

van egyébként megfelelő jogi szabályozás. Tehát a telektulajdonosok, és voltak nálam annak idején, 

és én ezt elmondtam nekik, hogy amennyiben úgy gondolják hogy csökkent a telek értéke, akkor 

ezt egy peres eljárásban a Fővárosi Önkormányzaton be lehet hajtani, akinek helyt kell állnia ezért 

az ügyért. Ha a bíróság ezt megállapítja. Nem tudom, hogy indítottak-e a tulajdonosok ilyen eljárást, 

én igyekszem minden esetben javasolni, sőt most is fogjuk majd javasolni, hogy ezt tegyék vissza 

legalább mezőgazdasági övezetté. Ugye a tulajdonosok azt remélték, hogy egyszer ez majd 

lakóövezet lesz, az nagy valószínűséggel nem lesz. Ugye korábban úgy volt ez a terület, jelezve a 

fővárosi településszerkezeti tervben, mint olyan mezőgazdasági terület, ami közművek kiépítése 

után lakóövezetté válhat majd. Ebből gondolták ők, hogy az lakóövezet is lehetne, de nem az volt, 

mezőgazdaságiból került véderdő övezetbe. Utána megbeszéljük, jó?  

XY úrnak a nagyszerű javaslatait nagyon szépen köszönjük. Határozottan nem értek egyet azzal, 

hogy ad-hoch, meg intuitív városfejlesztés lenne, ennek van egy rendszere, és ezt a rendszert 

szerintem mi jól kezeljük. Volt olyan időszak az önkormányzat történetének, amikor XY úrnak a 

szakértelmére igényt tartott a kerületi önkormányzat, jelenleg ez nem így van. Ettől függetlenül 

írásban fogok minden kérdésére válaszolni. Nagyon szépen köszönöm… 

Jaj, bocsánat még egy, a nagytarcsai körforgalom, de erre már mondtam Hőgyi József úrnak, hogy 

mi ezzel a helyzet. Nagyon szépen köszönöm, hogy eljöttek a mai közmeghallgatásra. Az úrral még 

kint majd beszélgetünk. Köszönöm szépen. A mai közmeghallgatást bezárom.  

 

XY utólagos nyilatkozatával megtiltotta a neve és adatai nyilvános közzétételét.    
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A jegyzőkönyv lezárva 18 óra 31 perckor. 
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